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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

 

П Р О Т О К О Л  

 

 

№ 11  

от редовно заседание, състояло се на 07.04. 2015 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, Анюта Асенова, Георги Лозанов – председател, Иво 

Атанасов 

ОТСЪСТВА: Мария Стоянова  

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от Георги Лозанов – председател на СЕМ.  

Протоколист – Магдалена Сергиева 

 

ДНЕВЕН РЕД: 
1. Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по:  

а) заявление от «Би Ейч Ти» ООД за регистрация на аудио-визуална услуга 

(«Българска Християнска Телевизия») по реда на 125а, ал. 1 на Закона за радиото и 

телевизията (ЗРТ);  

б) искания от «ФОКУС – НУНТИ» ООД за заличаване на регистрация за 

доставяне на радиоуслуга (удостоверение № ЛРР-02-5-027-3) и промяна на 

наименованието на регистрация за доставяне на радиоуслуга (удостоверение № ЛРР-02-

05- 027-2);  

в) уведомително писмо от Информационен център на Министерство на 

отбраната.  

г) заявление от Българското национално радио, постъпило в Комисията за 

регулиране на съобщенията на основание чл. 30, т. 12 на Закона за електронните 

съобщения и във връзка с чл. 32 ал. 1, т. 18 на ЗРТ.  

Вносител: Ант. Лозенска. Докладва: Р. Радоева.  

2. Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по 

административно-наказателни производства АУАН №№: НД-01-83/2014, НД-01-49, НД-

01-50, НД-01-52, НД-01-53, НД-01-54, НД-01-55, НД-01-56, НД-01-57, НД-01-58, НД- 01-

59, НД-01-94 и НД-01-98/2015 г.  

Вносител: Ант. Лозенска.  

Докладват: Дор. Петрова и Ант. Найденова.  

3. Доклад на Дирекция «Обща администрация» по заявление за достъп до 

обществена информация от г-жа Диана Банчева, Фондация «Достъп до информация».  

Вносител: Румян Петров. Докладва: Зл. Георгиева.  

Разни. 

 

 

Георги Лозанов откри заседанието и подложи дневния ред на обсъждане. 

Предложения към дневния ред: 

1. Обобщен доклад относно съдебната практика по чл. 125в от ЗРТ. 

2. Предложение от Мария Стоянова – член на СЕМ, за свикване на заседание на 

Управителния комитет – Орган по цифровата телевизия. 

3. Проекто-декларация на ЕРГА за свободата на изразяване.  

4. Доклад от Еди Емирян във връзка с излъчени репортажи на Пресс ТВ – Казанлък.  
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Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: прие дневния ред с предложенията.  

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» по:  

а) заявление от «Би Ейч Ти» ООД за регистрация на аудио-визуална услуга (Българска 

Християнска Телевизия) по реда на 125а, ал. 1 на Закона за радиото и телевизията (ЗРТ); 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 32, ал. 1, т. 16 и т. 16а, във връзка 

с чл. 125а, ал. 1 и ал. 5 и чл. 125к от Закона за радиото и телевизията и чл. 9, т. 2 от 

Тарифа за таксите за радио- и телевизионна дейност: 

І. ДА РЕГИСТРИРА като доставчик на линейна медийна услуга (телевизионен оператор) 

от “Би Ейч Ти” ООД, със седалище и адрес на управление  гр. Ямбол, област Ямбол, ул. 

“Анка Александрова” № 15, вх. А, ап. 7, ет. 3.  

II. ДА ВПИШЕ в Първи раздел на Публичния регистър: 1. Телевизионна програма с 

наименование/ търговска марка: Българска Християнска Телевизия (БХТв):  

1.Способ на разпространение: чрез кабелни електронни съобщителни и спътникови 

мрежи; 2. Териториален обхват: национален; 

3. Програмен профил: общ (политематичен); 

4. Продължителност на програмата:  24 часа;  

5. Начална дата на разпространение: 07.05.2015 г. 

6. Данни, касаещи оператора: 

7. Наименование: “Би Ейч Ти” ООД; 

8. Седалище и адрес на управление: гр. Ямбол, област Ямбол, ул. “Анка Александрова” 

№ 15, вх. А, ап. 7, ет. 3;  

9. Вид оператор: търговски. 

ІІI. “Би Ейч Ти” ООД се задължава да създава телевизионна програма Българска 

Християнска Телевизия (БХТв) при спазване на общите изисквания на чл.125а, ал. 1 от 

Закона за радиото и телевизията, а именно:  

1. Спазване на принципите по чл. 10 от ЗРТ; 

2. Зачитане на човешкото достойнство; 

3. Осигуряване на определеното съотношение в рамките на годишното програмно време, 

предназначено за европейска продукция, както и за произведения, създадени от 

независими продуценти; 

4. Закрила на децата; 

5. Спазване на авторските и сродните права съгласно действащото законодателство; 

6. Предоставяне на информация на Съвета за електронни медии. 

ІV. На “Би Ейч Ти” ООД следва да заплати, съгласно чл. 9, т.2 от Тарифа за таксите за 

радио- и телевизионна дейност, първоначална такса за извършване на регистрация в 

размер на 2250 лв. (две хиляди двеста и петдесет лева). 

Регистрационната такса се заплаща по банков път или в касата на СЕМ на адрес: град 

София, бул. ”Шипченски проход” № 69 в седемдневен срок от влизане в сила на 

решението. 

V. “Би Ейч Ти” ООД да се ИЗДАДЕ удостоверение за регистрация за осъществяване на 

радиодейност – създаване на програмата по т. IІ. 1, в седемдневен срок от влизане в сила 

на решението и след заплащане на първоначалната регистрационна такса. 

 



 3 

 

б) искания от «ФОКУС – НУНТИ» ООД за заличаване на регистрация за доставяне на 

радиоуслуга (удостоверение № ЛРР-02-5-027-3) и промяна на наименованието на 

регистрация за доставяне на радиоуслуга (удостоверение № ЛРР-02-05- 027-2);  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл.32, ал.1, т.16а и т.16 и чл.125к, ал. 

2 от Закона за радиото и телевизията, заличава регистрацията за доставяне на 

радиоуслуга на “ФОКУС – НУНТИ” ООД. 

Заличава програма „Радио Фокус – Велико Търново” с общ (политематичен) профил, 24 

часа продължителност и национален териториален обхват, от Раздел Първи на 

Публичния регистър, поддържан от СЕМ.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: и на основание чл.32, ал.1, т.16а и т.16 и чл.125к, 

ал. 2 от Закона за радиото и телевизията, изменя регистрация за доставяне на 

радиоуслуга, издадена на “ФОКУС – НУНТИ” ООД, съгласно удостоверение № ЛРР-02-

5-027-02, като наименованието на програмата се променя от “Радио Фокус – Варна” на 

“Радио Фокус – София”. 

 Възлага на длъжностни лица от СЕМ да впишат промените в раздел  на Публичния 

регистър.  

Да се издаде ново удостоверение за регистрация.  

 

 

в) уведомително писмо от Информационен център на Министерство на отбраната.  

Постъпило е писмо с вх. № ЛРР-06-19-00-127/31.03.2015 г. от Информационен център на 

Министерство на отбраната, с което уведомява за настъпила промяна в логото на 

програма  “Военен Телевизионен Канал (ВТК)”. Към писмото е приложено новото 

графично изображение на хартиен и магнитен носител.  

При проверка е установена промяна в органите на управление на директорите на 

Информационния център, за която Съветът не е уведомен.    

Доставчикът следва да бъде уведомен, че съгласно чл. 125л, ал.2 от Закона за радиото и 

телевизията, всяка една промяна в регистрираните обстоятелства следва да се заяви в 

СЕМ в 30-дневен срок от настъпването й, както и че за издаване на удостоверение, 

следва да заплати такса в размер на 150  лв. (чл. 10 от ТТРТД). 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: да бъде отразена промяната в Първи раздел на 

Публичния Регистър на СЕМ и да бъде издадено ново удостоверение за регистрация. Да 

бъде изпратено уведомително писмо до доставчика.  

 

 

г) заявление от Българското национално радио, постъпило в Комисията за регулиране на 

съобщенията на основание чл. 30, т. 12 на Закона за електронните съобщения и във 

връзка с чл. 32 ал. 1, т. 18 на ЗРТ.  

 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: и на основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от Закона за 

радиото и телевизията, във връзка с чл.30, т.12 от Закона за електронните съобщения, не 

възразява Комисията за регулиране на съобщенията, при спазване разпоредбите на 

Закона за електронните съобщения, да измени разрешение № 00761/21.07.2008 г. за 
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ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за 

осъществяване на електронни съобщения чрез електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване на радиосигнали, издадено на Българското 

национално радио, както следва:  

1. В таблица 2 „Технически параметри на електронните съобщителни мрежи от обхвата 

на дълги и средни вълни – честотни ленти 148.5 – 283.5 kHz r 526.5 – 1606.5 kHz” от 

Приложение 1 „Технически параметри на електронните съобщителни мрежи” се 

заличава ред № 23.  

2. Изменя Приложение 2”Размер, срокове и начин на заплащане на таксите.”  

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» по административно-наказателни производства АУАН №№: НД-01-83/2014, 

НД-01-49, НД-01-50, НД-01-52, НД-01-53, НД-01-54, НД-01-55, НД-01-56, НД-01-57, 

НД-01-58, НД- 01-59, НД-01-94 и НД-01-98/2015 г.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД 01-83/24.09.2014 г., съставен за 

нарушение на чл. 13, ал. 3 във връзка с чл. 14, ал. 4 от ЗРТ. 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 34, ал. 3 от ЗАНН прекратява 

производството.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-49/30.01.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 75, ал. 10 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-50/05.02.2015 г., съставен за 

нарушение на 75, ал. 1, изречение 2 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-52/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-53/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-54/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  
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Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-55/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-56/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-57/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

 Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-58/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД- 01-59/12.02.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 89, ал. 1 от ЗРТ.  

 Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-94/04.03.2015 г., съставен за 

нарушение на чл. 17, ал. 2 във връзка с чл. 10, ал. 1, т. 6 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: възлага на председателя да издаде наказателно 

постановление.  

 

Антоанета Найденова докладва АУАН № НД-01-98/19.03.2014 г., съставен за 

нарушение на чл. 17, ал. 2 от ЗРТ във връзка с т. 27 от Критериите по чл. 32, ал. 5 от ЗРТ.   

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема случая за маловажен и предупреждава 

доставчика, че при следващо нарушение ще бъде санкциониран.  

 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на Дирекция «Обща администрация» по заявление за 

достъп до обществена информация от г-жа Диана Банчева, Фондация «Достъп до 

информация».  

СЕМ разгледа постъпило заявление за предоставяне на достъп до обществена 

информация с вх. № ПД-09-23-00-4/25.03.2015 г. 
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Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 34, ал. 1 от Закона за достъп до 

обществена информация, предоставя на г-жа Диана Банчева, Фондация “Достъп до 

информация”, пълен достъп до следната обществена информация: 1. сканирано копие от 

заповед № 90/30.05.2007 г. на председателя на Съвета за електронни медии; 2. сканирано 

копие от длъжностната характеристика на старши юрисконсулт в “Обща 

администрация”. 

Посочва  следните линкове, от които може да бъде извлечена останалата информация: 

http://www.cem.bg/files/2f744812d8.pdf 

 http://www.cem.bg/files/0717f5b709.pdf 

Настоящото решение, заедно с посочените по-горе копия следва се изпратят на г-жа 

Диана Банчева на адрес diana@aip-bg.org. 

 

РАЗНИ:  

 

1. СЕМ разгледа обобщен доклад относно съдебната практика по чл. 125в от ЗРТ. 

 

2. Предложение от Мария Стоянова – член на СЕМ, за свикване на заседание на 

Управителния комитет – Орган по цифровата телевизия. Причините за това, според нея, 

са няколко. Последното редовно заседание се е провело преди една година, на 15.04.2014 

г. След което са прекратени няколко лицензии. Наскоро е извършена продажбата и на 

т.н. обществен мултиплек, който сега разпространява програмата на БНТ, а от 2020 г. 

чрез него трябва да се излъчват и програмите на БНР. Миналата седмица КЗК е излязла с 

предложение за прецизиране на задължението за резервиране на капацитет за 

разпространение чрез мултиплексите. Всичко това са теми, които според нея, трябва да 

бъдат обсъдени от Управителния комитет – Орган по цифровата телевизия.  

Георги Лозанов: Аз имах среща с г-жа Поли Карастоянова, на която тя каза, че ще 

окаже съдействие и заедно да търсим решение за забелязани от нас проблеми и 

непълноти. Във връзка с предложението на г-жа Стоянова за свикване на Органа по 

цифровизация, също говорихме с г-жа Карастоянова и тя се съгласи, че Комисията 

трябва да включи в дневния си ред този проблем, който действително се отлага  

безкрайно и не знаем къде води. Смятам, че не ние трябва да бъдем субекта на този 

процес, а Комисията. Говорихме също и за евентуално съвместно заседание с Комисията 

по транспорта и съобщенията, тъй като това е в техния ресор. След което те да задвижат 

изпълнителната власт и да се свика заседание на Органа по цифровизация. Ние можем 

да включим и този въпрос, когато представяме отчета на СЕМ в Народното събрание. 

Вярно е, че има там наш представител, но в крайна сметка става въпрос за 

разпространение на програми. Ако до тогава няма резултат, надявам се, че може би чрез 

комисията в Народното събрание да се задвижи този въпрос. 

Анна Хаджиева: А, защо Органът по цифровизация, като той е с мандат да гарантира 

преминаването от аналогово към цифрово разпространение? По-скоро законодателната  

власт и то нов модел на процеса с трайни решения и предвид очакваното решение за 

наказателна процедура от Европейската комисия.  

Георги Лозанов: По-скоро трябва да се изведе нов, нормативно подкрепен модел на 

цифровизация на страната. Предложението на г-жа Стоянова е важно, но 

систематичното място на инициатива не е в Съвета, то е в Народното събрание, където 

аз съм водил разговор с председателя на Комисията.  

 

http://www.cem.bg/files/2f744812d8.pdf
http://www.cem.bg/files/0717f5b709.pdf
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3. Проекто-декларация на ЕРГА за свободата на изразяване. Според г-жа Стоянова 

обвързването на текста с атентатите в Париж и Копенхаген, прави от иначе силния текст, 

закъсняла реакция. Предложението й е да застъпи пред останалите членове на ЕРГА 

позицията да отпадне позоваването на терористичните удари. Документът е по повод на 

терористичните атентати на 7 януари 2015 г. в Париж и на 14 февруари 2015 г в 

Копенхаген. Текстът препотвърждава значението на свободното слово и творчеството и 

определя свободата на изразяване като едно от най-ценните човешки права. Отбелязва се 

и значението й за функционирането на демокрацията. ЕРГА, също така препотвърждава 

солидарния си ангажимент в борбата срещу речта на омразата и защитата на свободата 

на изразяване.  

Георги Лозанов: Съветът подкрепя декларацията и тогава, когато събитията бяха 

актуални, ние реагирахме в българските медии. Пак казвам, подкрепям декларацията, но 

подкрепям и констатацията на г-жа Стоянова, че е малко закъсняла реакцията. Освен 

това ми се струва, че е малко бланкетна. Мисля, че по-добрият вариант е да се изпрати 

писмо, отколкото да подписваме декларацията.  

 

4. СЕМ разгледа доклад от Еди Емирян във връзка с излъчени репортажи на Пресс ТВ – 

Казанлък. Констатациите са, че и двата записа, излъчени на 02.02.2015 г. и предоставени 

по наше искане от доставчика, отразяват коректно последствията от наводнението в 

западната част на града. В изнесената информация авторът Георги Манев се позовава на 

официални данни от община Казанлък за ситуацията в близост до магазин «Кауфланд», 

както и на свидетелствата на потърпевша от засегнатите предприятия на индустриалния 

парк. Репортерският разказ е изграден изцяло по заснетата от оператора картина. 

Фактите са представени коректно, съобразно професионалните стандарти и обществения 

интерес и правото на хората да бъдат информирани.       

 

Материали приложени към Протокол № 11 

1. Дневен ред. 

2. Доклад от Антоанета Лозенска с изх. № НД-04-30-07-20/06.04.2015 г.  

3. Доклад от Златка Георгиева с изх. № ПД-09-23-00-4/31.03.2015 г.  
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Иво Атанасов 
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